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Referat af mødet 23. september 2023 
Deltagere: Evald, Benjamin, Per, Gitte, Eddie, Kim, Peder, Hans Jørgen og Kaj 
 
1. Forsikringer 
Hans Jørgen fra Nr. Snede lokalråd forklarede om forsikringer. (De har Topdanmark) 
 Arbejdsskadeforsikring – der kan være problem med dækning af fritidsulykkesforsikring, 

hvis en skade sker i forbindelse med ulønnet arbejde for lokalrådet, som kun er dækket af 
en heltidsulykkesforsikring. Pris cirka 1.800 kr. 

 Ansvarsforsikring. Skade ved produkt / ydelse som er lavet af lokalrådet fx gangbroen. 
Pris cirka 900 kr. + evt. plus 500 kr., hvis springvand også skal være dækket. 

 Bestyrelsesansvarsforsikring. Pris cirka 1.100 kr. Evt. kan advokatudgifter være dækket 
efter aftale med forsikringsselskabet. 

 Løsøreforsikring.  
Der var enighed om, at det henset til forholdsvis lave omkostning skal tegnes. Gitte spørger 
TopDanmark. 
Væksthusets Venner skal også være dækket. 
 
 
2. Borgerbudgettering 2023 
Dette års borgerbudgettering. 125.000 kr. haves. Startrunde i oktober, idéer i november, 
afstemning i januar, hvilket er ok. Ungpulje på 15.000 til unge under 18 år. Afrapportering for 
2022 er godkendt. Skriv på mail rundsendes af Peder. Lægges på 7441.nu. 
 
 
3. Status på projekter 
a. Flagborge 
Evald deltager i arbejdet med at finde løsninger på 2 problemsteder. Bakken og mod 
kirkebyen. Der er optimisme om, at det falder på plads. 
 
b. Bordingtouren 2023. 
Der var positive tilbagemeldinger fra deltagerne. Nogle synes der var for langt at gå, men det 
sociale ved gåturen var en stor del af arrangementet. Stort arbejde for leverandørerne. Der vil 
blive søgt igen om næste år dog om reduceret tilskud. Forslag om at nogle af deltagerene 
bliver ambassadører. 
 
c. Velkommen til nye Bordingborgere. 
Igen ikke ret mange deltagere. 39 invitationer uddelt – 6 personer fremmødt. Der laves 
evaluering.  
 
d. Ajourføring af ”bykalenderen” mv 
Daniel var syg, men regner med at præsentere næste gang. 
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e. Multistien 
Se nedenfor. 
 
f. ”Knudepunktet” – det grønne område, hvor de gule barakker fjernes. 
Der er holdt møder, og der vil bliver ansøgt Liv i Bording. Barakkerne er stærkt i gang med at 
blive revet ned. 
 
g. Lokaldysten 
Ny rekord med antal kilometer. Lokalrådet lægger navn til, men yder ikke så meget hjælp 
ellers. Kaj vil gerne være lokalrådets repræsentant fremover. Forslag om ambassadører (”tag 
10 venner med”) her også. 
 
h. Ny juletræsplacering 
Den er klar fysisk. Idé om at områdets juletræssælgere inviteres. Poul og Erhvervsforeningen 
melder pas. Afslutningen på juletræstændingen flytter til Hallen. Benjamin meldte sig til at 
tage opgaven på sig at kontakte juletræssælgerne. Kan det tillades, at der sælges fra området 
eller kun udstilles? 
 
i. Spis-sammen 
I første omgang annonceret som Væksthusets Venners projekt, men der mangles deltagere. 
Peder, Gitte, Hans Jørgen og Kaj meldte sig. Kl. 17.30 om torsdagen den 28/9.  Hans Jørgen 
også om onsdagen. Spørg Annie. 
 
 
4. Fra udvalgene 
a. Natur- og Fritidsudvalget 
Referat rundsendt. Eddie er udtrådt. Hans Jørgen er indtrådt. Nye opgaver med at holde 
bænke og flagstænger ryddede for bevoksning. 
 
b. Tryghedsgrupperne v. Gitte og Evald 
De 2 grupper. Der holdes møder. Et emne bliver narkohandelen på stedet jf. dagspressen. 
Vagtværnets arbejdstider og tilstedeværelse på togstationen blev drøftet. 
 
 
5. Orienteringsemner 
a. Hvad sker der med asfaltering af Smørhullet? 
Det er stadigvæk planen, at det skal laves 
 
b. Hvad sker der med krydset Søndergade/Klochsvej? 
Projektet er stødt på problemer i forhold til udkørslerne. Det er ikke lokalrådets problemer. 
Men der findes nok en løsning. 
 
c. Hvad sker der på Bodholtvej? 
En lokalplan er undervejs med 17 tæt-lav-bebyggelse. 
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d. Hvad sker der med REMA 1000? 
Blev vedtaget i mandags. Grønt lys for Rema 1000 til at søge byggetilladelse. 
 
 
6. Budgetforlig/borgerbudgettering fremover 
a. Vandspejl 
Borgerbudgettering forhøjes til 200.000 kr., og så kan der evt. bruges 75.000 kr. til vandspejl. 
De 4 lokalråd mødes på Evalds initiativ om at opfordre kommunen til at beholde 
driftsudgiften. Hans Jørgen vil gerne deltage ogsåTidsplan for borgerbudgettering kan laves 
om til foråret så. 
 
b. Multisti 
I budgetforliget er der bevilliget penge til færdiggørelse. Lokalrådet har et tilgodehavende og 
nogle modtagne tilskudstilsagn mv. Lokalrådet forsøger at trække sig ud og forslår multisti-
lauget, at hele projektet overdrages til kommunen. Det må dog ikke betyde, at projektet ikke 
gennemføres. Gitte vil gerne deltage i ”exit-projektet”. 
 
 
7. Næste møde 
Tirsdag den 28. november kl. 19.00 – 21.00. 
 
 
8. Eventuelt 
 


